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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan támogatják vasúti teherkocsipark fejlesztését?
(2) " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Innovációs és Technológiai Minisztérium az osztrák Rail Cargo Group (RCG) magyarországi 
vállalataival (Rail Cargo Hungaria Árufuvarozási Zrt., Rail Cargo Carrier Nemzetközi 
Árufuvarozási Kft., Rail Cargo Logistics – Hungaria Nemzetközi Szállítmányozási Kft., Rail Cargo 
Operator – Hungaria Kombinált Fuvarozást Szervező Kft., Rail Cargo Terminal – BILK Fejlesztő és
Üzemeltető Zrt., Technical Services Hungaria Járműjavító Kft.) 2019. szeptember 4-én aláírt 
stratégiai együttműködési megállapodás 5. pontjában az ITM vállalta, hogy a vasúti teherkocsipark 
fejlesztéséhez kapcsolódóan „támogatja, hogy az RCG-t az Európai Unió által nyújtott közvetlen 
uniós támogatások (pl. CEF) igénybevételét célzó pályázatok benyújtásában”.

A témában K/8897. számon feltett írásbeli kérdésemre azt válaszolták ez év februárjában, hogy a 
közös fejlesztési lehetőségek vizsgálatáról a vállalat 2020-as üzleti évének lezárulta után lehet szó.

Miután a 2020-as üzleti év hamarosan véget ér, továbbra is időszerűnek gondolom a következő 
kérdéseket, különös tekintettel arra, hogy időközben megjelent a vasúti egyeskocsi-teherfuvarozás 
támogatási rendszerének létrehozásáról, valamint a kapcsolódó fuvarozási ágazat fejlesztéséről 
szóló, 1414/2020. (VII. 16.) kormányhatározat, mely lehetőséget nyújt arra, hogy a vasúti 
árufuvarozás újraértelmezze magát és 2030-ra elérje azt az uniós célt, miszerint a 300 kilométer 
feletti közúti forgalom harminc százalékát vasútra vagy más környezetkímélő szállítási módra kell 
terelni. A kormány döntése szerint a 2021-es központi költségvetésből legfeljebb 3 milliárd 842 
millió forintot, a 2022 és 2025 közötti időszakban pedig évente legfeljebb 6 milliárd 407 millió 
forintos forrást lehetne nyújtani a vasúti teherfuvarozás támogatására, az Európai Bizottság 



elfogadási-engedélyének rendelkezésre állása esetén.

Mindezek fényében újólag kérdezem Miniszter Urat:

1. Milyen uniós támogatásokra és milyen tartalmú pályázatokat nyújtott be az RCG, amit az ITM 
támogatott? Ha ilyen pályázat benyújtására még nem került sor, mikorra terveződik ilyen jellegű 
pályázat benyújtása és annak mi a tartalma? Miben manifesztálódik az ITM pályázati támogatása?

2. Nyújt-e támogatást az ITM más gazdasági szereplőknek vasúti teherkocsik beszerzéséhez? Ha 
igen, mi a támogatás tartalma?

3. Milyen formában tudja elősegíteni az 1414/2020. (VII. 16.) Korm. határozat a vasúti 
teherkocsipark fejlesztését, és ezen a területen milyen szerepet szánnak a Rail Cargo Group 
magyarországi vállalatainak?
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